

STIGS BJERGBY

MØRKØV

SKAMSTRUP

4440



Mørkøv den 17. Januar 2017

Lokalforum

% Multihuset
Rævejerg 1
4440 Mørkøv
morkov.lf@gmail.com

Kontaktgruppen:

Erik Andkjær
Tel 2666 2699
erik@ea-freelance.dk

Eva Maria Nordmann
Tel 2284 6965
evanordmann@live.dk

Henrik Lehmann
Tel 3117 9998
4440henrik@gmail.com

Alex Christensen
Tel 3062 2511
mail@mhbb.dk

www.morkov.holbaek.dk
www.4440moerkoev.dk

Referat af

Borgermøde d. 11.01.2017 kl. 19.00 i Multihuset på Rævejerg i Mørkøv

23 fremmødte

1. Godkendelse af referat

Erik gennemgår dagsorden. Referatet fra sidst godkendt

2. Drøftelse af Lokalforums fremtidige struktur efter de nye retningslinjer.

Erik gennemgår materiale sendt fra kommunen.

Foreningsdannelser i lokalområderne – 3 modeller - se vedhæftede bilag ☺

- a. Styregruppen anbefaler at Model 1 vælges, da dette er tættest den nuværende måde Lokalforum fungerer på
- b. Der laves en "ekstraordinær stiftende generalforsamling", med afstemning og valg til februar.
- c. Steen Kristian Eriksen rejser spørgsmål omkring konstruktionen *uden* kontingent indbetaling og registrering af medlemmer, samt problematik omkring forsikring – mener det var blevet lovet fra Holbæk Kommune ved mødet i Vipperød 6/12, at der ville komme et responsum på ovenstående problematikker.

Det vedtages at kontaktudvalg følger op på pkt c; vælger model og udfærdiger forslag til vedtægter. Disse udsendes i god tid inden ekstraordinær stiftende generalforsamling, som afhg af tidsramme for feedback fra kommunen, bliver februar mødet eller marts mødet.

3. Orientering om UCI cykelløb i Holbæk kommune 12. og 13. august gennem lokalområderne med pitstop bla i Mørkøv.

<http://holbaek.dk/nyheder-og-presse/nyheder/kultur/2016/gran-fondo-denmark-2017-koeres-i-holbaek-kommune/>
<http://www.granfondenmark.dk/>

4. Kort nyt fra nedsatte arbejdsgrupper:

a. Byfolder

Henrik: Det går godt – Samarbejde med Knabstrup Lokalforum og fælles indsamling af sponsor. Bla. opsættes tavler med sponsornavne mv. Der blev uddelt 1700 stk foldere i november på en time takket være mange frivillige.

b. Byporte

Der er intet nyt pt. Dog er der indhentet priser. Forslag om henvendelse til Fængslet i Jyderup. Kontakt evt. Jakob Sjørlev jasj@holb.dk for kontaktoplysninger.

c. Mørkøv Station

Erik kigger på at lave en facebookgruppe e.lign. for at samle interesserede borgere. Renovering skal ske med lokale håndværkere. Når tegninger/planer er klar inviteres åbent til besigtigelse og tilbudsrunde.

d. Sikker trafik

Der er en invitation til deltagelse i SikkerTrafik møde i Kanalstræde, Holbæk, torsdag den 19/1 om Holbæk by. Et af flere møder der har været i lokalområder om lokal trafiksikkerhed (tiltag) der kan indarbejdes i den nye kommuneplan. Der er deadline 31/1. Forslag til trafiksikkerhed i 4440 kan sendes ASAP til Lokalforum morkov.lf@gmail.com som koordinerer med trafikgruppen til aflevering af 4440 plan inden deadline.

e. Projekt Netto

Alex orienterer omkring Netto – Projektet kører planmæssigt fra Nettos side ifølge projektlederen fra Netto. Forventer byggeri påbegyndes til maj 2017.

f. Byforskønnelse

Der kommer et indlæg i 4440 SMIL omkring byens forskønnelse. Interesserede borgere må meget gerne melde sig til gruppen. Der er faktisk mulighed for at søge midler i forskellige fonde.

g. Generelt mulighed for at melde sig til arbejdsgrupper – alle ideer kan lade sig gøre at undersøge.

5. Kort nyt fra foreninger og andre:

a. Skamstrup – Intet nyt

b. Stigs Bjergby Dilletant og Fastelavn samt fællesspisning
følg evt med på: <http://www.stigsbjergbyforsamlingshus.dk/>

c. Mørkøv Kino

Der arbejdes på at få Infoskærmen i Kino op at køre

- d. Borgerforeningen (igangværende arbejder og arrangementer)
Byggeriet af kold-hallen på Rævebjerg er begyndt. Arbejdet udføres bla med frivillige og forventes færdige til FOX i maj.
Der arbejdes på at bygge toiletter på Rævebjerg.
Muligvis nødvendigt med momsregistrering af Borgerforeningens aktiviteter – dette undersøges pt – med deraf nødvendigt arbejde med vedtægter etc.
Der kan godt bruges flere frivillige til bla. administration og regnskab.
Der er generalforsamling til marts.
- e. Halbestyrelsen
Der sker meget i Mørkøv Hallen. Infoskærmene fungerer rigtigt godt.
Der er et arrangement i hallen d. 6.2.17 med *Musik skolen* med 1000 deltagere. Der afholdes Fastelavn 25/2 kl 10.
Der opfordres til at andre borgere end idrætsaktive kommer i hallen bla. i cafeen og restauranten.
- f. Institutioner – Intet nyt
- g. Dagli'Brugsen
De kommende 14 dage har COOP fokus på økologi
<https://www.facebook.com/erik.andkjaer/posts/753186491497984>
- h. Kontaktudvalget
Eva og Henrik er indtrådt i hht forretningsordenen ifbm at Karla har ønsket at udtræde og Alex ligeledes vil trække sig pga mange andre aktiviteter. Vi takker for mangeårig god og stabil indsats i Lokalforum.
Der er plads til flere hænder i Lokalforum. Vil du være med i kontaktudvalg/bestyrelse så kontakt Erik.
Generelt opfordring til at melde sig som frivillig. Altid plads til flere
- i. Ældrerådet
Flygtninge strømmen er aftaget, og det bliver ikke nødvendigt med den midlertidige placering på Rosenvænget. Derfor skubbes der på for at komme videre med ombygning af værelser til ældrevenlige boliger.
Der er mange ensomme og svage ældre – der arbejdes med Nabohjælp. ALLE opfordres til at lave en bekymringsunderretning til Kommunen eller til Formanden for ældrerådet hvis man observerer uregelmæssighed hos ældre naboer eller blot erfarer der er brug for hjælp.
- j. andre
4440 Fox festival; Jesper Christensen næstformanden orienterer om festivalen <https://www.facebook.com/4440FoxFestival/?fref=ts>
Quickfitness fra Knabstrup søger nye lokaler i lokalområde, gerne med højt til loftet.

Mange borgere er meget utilfredse og bekymrede i forhold til en voldsom og u hensigtsmæssig kørsel fra Holbækvej 206. Søren Rasmussen tager en uformel snak med ejeren af opholdsstedet. Hjælper dette ikke, foreslås det, at der tages initiativ til en officiel henvendelse til rette myndighed.

Der blev diskuteret, at en lille gruppe har lavet hærværk i byen og lagt det op på facebook. SSP og Politi samt forældre er inddraget. Eva retter henvendelse til spejderne omkring muligt samarbejde omkring en "ungdomsklub" så tomrummet frem til Stationen er klar, udfyldes.

6. Næste møde

Trods debat om at flytte februar mødet til mandag, fastholder vi 2. onsdag i måneden. Det er officielt udmeldt alle steder og tilpasset andre foreningsmøder, så flest mulige kan deltage.

Næste møde: onsdag den 8 . februar 2017, uge 6, kl 1900 i Multihuset.

7. Eventuelt

ingen indlæg